

Øsløs-Vesløs-Arup Menighedsråd		Blad
		Formandens initialer SO
Ordinært menighedsrådsmøde - Hannæs Hallen Tirsdag den 04. april kl. 18.00 - 20.30		
Afbud fra: Afbud og eventuelle forsinkelser meddeles formanden - forud for mødet.		

	Sag/Dagsorden	Referat/Beslutning
1	Velkommen & præsentation af dagsorden <i>Orienteringspunkt</i> <i>Søren</i>	
2	Orientering fra Præst Formand/Næstformand Kontaktperson Kasserer Kirkeværger Bygningssagkyndig Medarbejderrepræsentant Samarbejdsudvalget Øvrige medlemmer Dette er et orienteringspunkt! og ikke tiltænkt egentlig sagsbehandling.	Orientering fra præsten ang. Påske-måltid Skærtorsdag og konfirmation ved fremtidige skolesammenlægninger. Formanden orienterer efter møde med provstiet ang. de økonomiske konsekvenser ved det nye Thisted kirkecenters øgede budget. Orientering om møde med Hannæs-Østerild erhvervsklub. Kasserer: Orientering om regnskabet. Orientering fra Kirkeværgerne ved Øsløs og Arup kirker. Orientering fra bygningssagkyndige. Der er blevet bevilliget 5 procentmidler til graverhuset i Øsløs. En ekstrabevilling.
3	konfirmationsdatoer i fremtiden <i>Inger</i>	Det vedtages at weekenden 4 søndag efter påske i fremtiden skal være vores konfirmationsdag, ☒ Søndag for Vesløs og lørdagen før er det Arup og Øsløs.
4	Kalender /Årshjul Vi gennemgår de kommende 3 måneders aktiviteter som kræver organisation nu og her.	Organisation af vagter i våbenhuset ved konfirmationerne. Boggave til konfirmander: Menneskesønnen.
5	Evaluering af Højskoledag på Kirsten Kjær Museum Oplevelse af arrangementet: <ul style="list-style-type: none"> • Oplægsholderen • Indholdet 	42 deltagere. Vi evaluerer at det var rigtig godt. Søren orienterer. Lidt problemer omkring tilmeldte folk der afmelder.

	<ul style="list-style-type: none"> • Deltagelsen • Andet <p style="text-align: right;"><i>Alle</i></p>	
6	<p>Forberedende budgetsamråd</p> <p>I henhold til <u>lov om folkekirkens økonomi</u> indkalder provstiudvalget hvert år repræsentanter for hvert menighedsråd til budgetsamråd for de kirkelige kasser.</p> <p>På budgetsamrådet belyses de økonomiske forhold i ligningsområdet, ligesom menighedsrådenes ønsker om nye, større udgiftskrævende opgaver drøftes.</p> <p>Efter budgetsamrådet fastsætter provstiudvalget rammebevilling for de respektive kirkekassers driftsudgifter og bevilling til anlægsudgifter.</p> <p>Ligningsbeløbet til dækning af de budgetterede kirkelige udgifter i kommunen fastsættes af provstiudvalget og udmeldes til kommuner og menighedsråd i henhold til givne retningslinier i Kirkeministeriets <u>vejledning om kirke- og præstegårdskassernes budget, regnskab og revision mv.</u></p> <p>Menighedsrådet udarbejder inden for den af provstiudvalget fastsatte driftsrammebevilling og bevilling til anlæg et budget for det kommende regnskabsår.</p> <p>Den 13. april er der forberedende budgetråd (se bilag). Vi må forvente at der i forbindelse med dette møde bliver holdt et oplæg / givet en orientering om mindst et emne, der formodes at have alle de fremmødtes interesse.</p> <p style="text-align: right;"><i>Tove</i></p>	<p>13 april forberedende budgetsamråd i Hanstholm.</p> <p>D. 15 giver provstiet en budgetramme. Deltager i forberedende budgetsamråd d. 13 i Hanstholm kirkecenter kl. 19: Søren Ottesen, Tove Riishøj, Inger Hørning.</p>
7	<p>Budget</p> <p style="text-align: right;"><i>Tove</i></p>	
8	<p>LYDANLÆG</p> <p>Vi har fået dette tilbud 8200 kr. fra MP Radio i Thisted</p> <p>En stærk god højttaler med headset og mikrofon, batteri (hvis vi er udendørs). SO har haft en lydmand fra Ungdomsskolen til at vurdere anlægget – han giver det topkarakterer.</p> <p>Menighedsrådene i Tømmerby og Lild vil gerne samarbejde</p> <p>Se vedhæftede</p> <p style="text-align: right;"><i>Søren</i></p>	<p>Vi beslutter denne investering på 4100 sammen med Tømmerby-Lild.</p>
9	<p>Skoven</p>	<p>Frank Koldsgaard skal have møde med bolig-og planstyrelsen.</p>

	<p>Tove har talt med Frank om vores ansøgning</p> <p>Alice har talt med Plantør Ib Nord (bilag)</p> <p>På baggrund af disse to fremlæggelser skal der træffes beslutning vedr. Jordområdets benyttelse for næste sæson</p> <p style="text-align: right;"><i>Tove/Alice/"Skovudvalget"</i></p>	<p>Plantør Ib Nord mener det kan tage lang tid. Overvejelser om hvad der skal ske på kort sigt da vi fastholder det forrige MR's ønske om skovrejsning. Det bestemmes at jorden lejes i 2 år hvis vi kan få dispensation ved provstiet, og hvis Helge Thorhauge ønsker det.</p>
10	<p>Hjemmesiden</p> <p>Der drøftes rammer for udvikling af hjemmesiden.</p> <p>Det besluttes om:</p> <p>Vi fortsat skal have en hjemmeside</p> <p>Om der skal købes en webredaktør</p> <p>Afhængt af beslutninger i pkt. 9 og i ovenstående (pkt. 10) kan der lægges en workshopgruppe som eventuelt erstatter "skovgruppen".</p> <p style="text-align: right;"><i>Jens Christian/alle</i></p>	<p>Vi bestemmer hvad der skal opdateres: Nyt kirkeblad, konfirmationsdatoer, m.m. Vi laver en workshop omkring hjemmesiden.</p>
11	<p>Kirkebladet</p> <p>https://kirkekonsulenter.dk/kommunikation/kirkeblad/</p> <p>Det kunne være en mulighed at man involverede en kirkekonsulent i forhold til en eventuel strategi for kirkebladet.</p> <p>En anden mulighed er, at vi nedsætter et udvalg – som selv udformer en udviklingsplan, som menighedsrådet vedtager</p> <p>De to muligheder kunne evt. kombineres.</p> <p style="text-align: right;"><i>Søren/Alle</i></p>	<p>Forslag fra Jens Christian om en mere levende meddelelsesform (interview, jeg og vi form ikke altid info i tredieperson, m.m).</p> <p>Beslutning om ny titel: Øsløs-Vesløs-Arup sogneblad.</p>
12	<p>Foredrag 27. april</p> <p>Planlægning</p> <p style="text-align: right;"><i>Bente/Søren</i></p>	<p>To do listen laves. Bordopstilling kl. 16. Plakater rundt. FB.</p>
13	<p>Hannæs Østerild Erhvervsklub</p> <p>Søren deltog i mødet torsdag aften. Der orienteres</p>	

		<i>Søren</i>	
14	Turen til Skagen Status <p style="text-align: center;"><i>Bente/Søren/Tove</i></p>	Medarbejdermødet d. 18 april fastsætter en ny dato da mange er forhindrede.	
<h2>WORKSHOP RUNDE 1</h2> <p>Menighedsrådet arbejder med 3 Workshops. Man går i frivillige grupper</p>			
	<p style="text-align: center;">Den nye skov _____ er tovholder.</p> <p>Der aftales forslag til rammer og handleplan for skovplanerne</p>	<p style="text-align: center;">Sogneudflugt _____ er tovholder</p> <p>Der aftales forslag til rammer og handleplan for en sogneudflugt. Frivillige – eksterne samarbejdspartnere må gerne indtænkes</p>	<p style="text-align: center;">Studiekredse _____ er tovholder</p> <p>Der arbejdes forslag til rammer og handleplan for en eller flere studiekredse</p>
11	Opsamling og beslutning: A. Den nye skov B. Studiekredse C. Sogneudflugt <p style="text-align: right;"><i>Alle</i></p>		
12	Eventuelt	I forlængelse af punkt 6: Vigtigt at overveje budgetønsker hurtigt. Gravere og kirkevæger samt aktivitetsudvalg holder møde for at definere ønsker til det kommende budget . Tages op på møde d. 3 maj. Kirkesyn (uden provsten) sættes til onsdag d. 24 maj kl. 14.(Starter i Arup kl. 14 Vesløs kl. 15 Øsløs kl. 16). Sogneudflugtens planlægning fortsætter.	
13	Oplæsning af referat		
	-		

Søren Ottosen

Alice Jacobsen

Jens Christian Toft

Knud Jørgen Kristoffersen

Jesper Jensen

Tove Ibsen Rishøj

Margrethe Højlund

Bente Holm Nielsen

Jørgen Jacobsen

Inger Hørning